
Iz naše organizacije. 
Skupne zadeve. 

Slovenska Šolska Matica. V seji dne 
13. februarja 1.1. se je konstituiral odbor za 
prihodnjo triletno dobo naslednje: podpredsednik 
dr. Janko B e z j a k , blagajnik Jakob D i m 
n i k , tajnik dr. Ljud. P i v k o , knjižničar 
Ivan K r u l e č . Ker biva tajnik v Mariboru, 
del tajniških poslov pa se mora izvrševati v 
Ljubljani, je prevzel vodstvo evidence članov 
in ekspedicijo knjig začasno odbornik Fr. Ga
bršek. — Knjige za leto 1909 so bile že 
dotiskane ob novem letu; da jih večina članov 
še sredi februarja ni prejela, so krivi zadržki 
v Bonačevi knjigoveznici. — Blagajniško stanje 
je precej ugodno, dasiravno se je pri letošnjih 
publikacijah prekoračil proračun za kakih 200 
kron. — Dosedanji poverjenik za Ljubljano, 
Fr. Gabršek, je odložil poverjeništvo. Sklenilo 
se je zaradi lažjega poslovanja razdeliti po
verjeništvo za Ljubljano. Poverjeništvo za uči
teljstvo je prevzel Jakob Dimnik. — Za leto 
1910 je sklenil odbor izdati naslednjih petero 
knjig: 

1. P e d a g o š k i L e t o p i s , X. zvezek. 
2. Posebno ukoslovje računanja v ljudski 

šoli. Spisal Luka L a v t a r. II. snopič. 
3. Šola in dom. Spisal Dragotiu Prib i l . 

III. snopič. 
4. O kemičnih poizkusih v ljudski šoli. 

Spisal Alfonzij V a 1 e s. 
5. Zgodovina Slovencev. Spisal dr. Lju

devit P i v k o . II. snopič. (Poljudnoznanstvena 
knjižnica 3. zvezek.) 

Ker je tiskarna pomotoma natisnila 20.000 
Spominskih listov za dečke, namesto 10.000 
za dečke in 10.000 za deklice, se je sklenilo 
naročiti dodatno še 20.000 listov za deklice. 
Z »Učiteljsko tiskarno" je treba skleniti po
godbo za razprodajo Spominskih listov. — 
Kot I. zvezek šolske izdaje slovenskih klasikov 
izide v založbi Slovenske Šolske Matice Pre
šernov »Krst pri Savici" z uvodom in komen
tarjem dr. Jos. Tominška. Kot II. zvezek 
pride eventualno v poštev »Antologija sloven
skega pesništva" prof. J. W e s t r a. 

Kranjsko. 
Ljubljansko učiteljsko drnštvo ima 

v nedeljo, dne 6. marca, ob t r e h popoldne, 
na I. mestni šoli redni letni občni zbor. K 
mnogobrojni udeležbi vabi o d b o r . 

Jnbilejska samopomoč. Pozivu za pla
čilo letuine in zadnjih dveh smrtnih slučajev, 
se še niso vsi člani odzvali. Dotični, ki še 
dolgujejo, naj gotovo v osmih dneh poravnajo one 
zaostanke, ker red mora biti, terjati pa je nad
ležno in tudi stroški so. članov je sedaj 239. 

Predsednik. 
Štajersko. 

Socialni odsek »Zveze slov. staj. uči
teljev in učiteljic" zboruje v nedeljo 6. marca 
t. 1., ob 2. uri popoldne v deški okoliški šoli 
v Celju. Vzpored: 

1. Račun za leto 1909. 
2. Poročilo o sedanjem položaju odseka. 
3. Socialne zadeve in dopisi. 
4. Slučajnosti. 
Učit. društvo za brežiškosevniški 

okraj je zborovalo ob srednji udeležbi dne 
9. prosinca t. 1. v Rajhenburgu. 

V društvo so vstopili tov. Ivan Mohorko, 
nadučitelj, Julija Petrinčičeva, učiteljica, oba 
na Blanci, in tov. Mila Šircljeva na Zdolah. 

Po presrčnem pozdravu naznanja tovariš 
predsednik, da so pravila »Zveze slov. staj. 
učiteljev in učiteljic" potrjena in da se vrši 
prva glavna skupščina 4. aprila t. 1. Na tej 
skupščini bo predaval ravnatelj Schreiner. 

Nato poda letno poročilo. 
Društveni imenik izkazuje za lansko leto 

57 rednih, 4 podporne in 1 častnega člana, 
skupaj 62 udov. Število rednih članov je na
raslo od leta 1908. na šest. Kot vesel pojav 
se mora zabeležiti, da je število rednih članov 
v zadnjem desetletju od leta do leta naraščalo 
in je bilo od lani do sedaj najvišje. 

Tri šole niso v društvu zastopane. Polno
številno je sedaj zastopanih deset šol. V obeh 
okrajih je bilo lani skupaj 19 učit. oseb, ki 
so stale izven društva, to je 26% vsega uči
teljstva. Ker jih od teh pripada nekaj drugim 
učiteljskim organizacijam, je število neorgani
zovanega učiteljstva v naših okrajih prav majhno. 

Zborovanj je bilo vse leto pet. Pri prvem 
zborovanju je bilo navzočih 28 članov (52%), 
pri drugem 26 (48%), pri tretjem 34 (63%), 
pri četrtem 36 (66%) in pri petem 32 (59%). 
Daljših predavanj je bilo pet. Društvo je imelo 
dohodkov 487 K 44 h, stroškov pa 432 K 47 h. 
Ostanek 54 K 97 h. 

Zanimivo predavanje tov. Jamska o »Kme
tijstvu in šoli" so poslušalci pazno poslušali. 
Ob koncu predavanja predlaga tov. predavatelj 
sledečo resolucijo: 

Sevniško brežiško učit. društvo priporoča, 
da pripravljaj osemletna šolska doba na po
znejše obligatne kmetijskonadaljevalne tečaje, 
ki se naj vrše na od države subvencioniranih 
kmetijskih posestvih in katere naj vodi Ijudsko
šolski učitelj, ki je dovršil enoletni tečaj na 
poljedelski šoli. Frekventantom kmetijskona
daljevalnih tečajev se nudijo vojaške ugodnosti. 
Končno pa se učit. društvo opozarja, da bi z 
ozirom na prešibka telesa, pomanjkanja šolskih 
posestev in nezrelost ljudskošolskih učencev za 
kmetijska vprašanja ne kazalo uvesti teoretično
praktičnega poljedelskega pouka v že v ljudsko 
šolo. Edino teoretični pouk v kmetijstvu se pa 
smatra kot nesmisel. 


